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Nová éra parasportu: MPSV zřídí specializované resortní 

centrum pro profesionální sportovce s handicapem 

Parasport v České republice se posouvá na novou úroveň. Pod MPSV vznikne 

specializované resortní sportovní centrum, které umožní systematickou 

profesionalizaci vrcholových sportovců s handicapem. Nové centrum nabídne 

organizační, personální i finanční zázemí, čímž zajistí lepší podmínky pro přípravu 

současných i budoucích paralympioniků. Centrum by mělo zahájit svou činnost 

v první polovině letošního roku.  

„Podpora všech sportovců ze strany státu je důležitá. Díky spolupráci vlády, Národní 

sportovní agentury a paralympijského výboru tak vyrovnáváme podmínky všech 

profesionálních sportovců. Na příkladu letošní úspěšné paralympiády jsme viděli, jak se 

stávají vzory a motivují ostatní. Chceme, ať mají odpovídající podmínky,“ řekl předseda 

vlády Petr Fiala (ODS). 

„V Česku sportuje přibližně 5 300 registrovaných sportovců s handicapem a na 

paralympijských hrách naši zemi historicky reprezentovaly stovky paralympioniků, kteří 

získali desítky medailí. Přesto se těmto vrcholovým parasportovcům dosud nedostává 

podpory, která by byla srovnatelná s podporou poskytovanou reprezentačním sportovcům 

bez handicapu,“ uvedl ministr práce a sociálních věcí Marian Jurečka (KDU-ČSL).  

Stát poskytuje přímou podporu reprezentačním sportovcům a jejich přípravě 

prostřednictvím resortních sportovních center. V současnosti již určité formy podpory 

parasportovců existují, avšak pouze v omezeném rozsahu a nesystematicky rozdělené 

mezi tři resortní sportovní centra pod Ministerstvem vnitra, Ministerstvem obrany 

a Ministerstvem školství, mládeže a tělovýchovy. 

Sjednocení podpory parasportů do jednoho specializovaného resortního sportovního 

centra představuje nejefektivnější způsob, jak zajistit odpovídající kvalitu přípravy 

a podpory reprezentačních parasportovců, zejména současných a budoucích 

paralympioniků. Z jednání se zástupci Českého paralympijského výboru vyplynulo, že 

nejvhodnějším ministerstvem pro vytvoření takového centra je právě MPSV. 

„Vrcholoví parasportovci reprezentují naši zemi ve svých disciplínách, a aby si udrželi 

konkurenceschopnost na mezinárodní úrovni, je nezbytné zajistit jejich systematickou 

profesionalizaci. Na světové sportovní scéně dnes totiž ve vrcholovém parasportu působí 

převážně profesionální sportovci,“ doplnil ministr Jurečka. 

Resortní sportovní centrum při MPSV bude zřízeno jako organizační složka státu. Jeho 

cílovou skupinou budou výkonnostní parasportovci, přičemž zaměstnanecké úvazky by 

měly zahrnovat vyšší desítky aktivních sportovců. V současnosti probíhají diskuze 

o organizačních otázkách, včetně detailního nastavení podmínek pro zařazení do centra. 

Spuštění centra je plánováno na první polovinu letošního roku. 



   

 
 

 
 

 

Praha 16. ledna 2025 

 

„Resortní centrum je obrovským krokem k profesionalizaci parasportu. Když jsem před 

třemi lety nastupoval do vedení výboru, právě tohle bylo naším snem. Jsem neskutečně 

rád, že se už brzy stane realitou,“ raduje se Zbyněk Sýkora, předseda Českého 

paralympijského výboru. „Skvělé je i to, že parasportovní resortní centrum vzniká zkraje 

čtyřletého paralympijského cyklu. Pevně věřím, že první výsledky podpory parasportovců 

uvidíme už na Hrách v Los Angeles v roce 2028,“ dodal Sýkora.  

„Národní sportovní agentura s nadšením vítá zřízení nového resortního centra pro 

handicapované sportovce. Jde o velmi významný krok v oblasti podpory parasportu, který 

navazuje na dlouhodobou snahu zástupců Českého paralympijského výboru ukázat, že 

sport je jen jeden. Za to patří předsedovi ČPV Zbyňku Sýkorovi a jeho týmu obrovské 

uznání a poděkování. Velmi oceňujeme také aktivní přístup MPSV, které tímto vítáme do 

skupiny státních institucí podílejících se na financování sportu,“ přiblížil Ondřej Šebek, 

předseda NSA. 

„Jsem moc rád, že se na zdolání tohoto milníku mohla podílet Národní sportovní agentura, 

která díky navýšení svého rozpočtu pro rok 2025 navýšila dotační podporu všem 

segmentům sportu, včetně sportu handicapovaných, a to jak formou podpory ČPV, tak 

i přímého financování sportovních klubů zajištujících přípravu handicapovaných 

sportovců. Jsme přesvědčeni, že podpora vrcholových handicapovaných sportovců 

umožní zkvalitnění jejich přípravy na vrcholné mezinárodní akce, jako jsou paralympijské 

či deaflympijské hry. Zároveň umožní jejich silnější zapojení do společnosti, díky čemuž 

budou moci svým přístupem motivovat další handicapované k aktivnímu životu,“ doplnil 

Šebek. 

 
 


